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Summary: 

The university's compiled employee handbook details all policies, procedures, 

systems, regulations and decisions. 

 Appointment: It is required for someone to be appointed to a job, or 

contracted with him to perform its tasks in accordance with Articles (93), (94) 

and (95) of the regulations, the most important of which are: 

A- Saudi nationality, provisions prohibiting this. 

B - Completing eighteen years of age. 

C- Healthy fit for service. 

D - Good morals. 

E - Having the qualifications required for the job based on the job 

classification in the civil service. He has not been sentenced to a legal penalty, 

retaliation, or imprisonment for a period exceeding one year, or conviction 

and punishment for any of the following crimes: bribery, forgery, 

embezzlement, smuggling, promoting, or trading in drugs or intoxicants, or 

he has been convicted and at least one year has passed since the end of his 

execution. Punishment or exemption from it. 

 G - Not dismissed from state service for disciplinary reasons, or was 

dismissed and at least one year has passed since the date of dismissal. 

Upgrade: 

Promotion is a means of advancement and career development for an 

employee and is linked to his level of performance. It is in no way considered 

a binding entitlement on the government entity towards its employees. Article 

(48): The most important of them. 

A- An employee may be promoted to the tenth rank or below under the 

following conditions: 

1- The position to which one is actually being promoted is actually vacant. 



 

2- The candidate for promotion must have the qualifications and 

experience required for the position to which he is to be promoted in 

accordance with what is specified in the job classification in the civil service. 

 3- The position to which one is to be promoted must be classified in the rank 

immediately following the rank held by the candidate for promotion. 

 B - The following periods are not counted for the purpose of completing the 

period of experience required for the position to which one wants to be 

promoted: 

1- The period of exceptional leave. 

 2 - The period of loan to non-governmental agencies, regional or international 

bodies and organizations 

3 - The duration of the scholarship, delegation, or study leave if the purpose 

of any of them is not achieved. 

4- The period of absence if it is not counted as official leave.  

5- The period of restraint if a penalty is issued against him 

Article (49): An employee may not be considered for promotion in the 

following cases: 

 

 

A- If he is on scholarship or delegated to study, or attached to a training course 

exceeding (six) months at home or abroad. 

 B - If he is on academic or exceptional leave. C- If he is handicapped, or 

referred to trial in matters related to his job or matters that are contrary to good 

conduct and morals. D- If he was punished by deprivation of the bonus or 

deduction from the salary for a period of fifteen (15) days or more, 

consecutive or separate, during the year preceding the date of consideration 

of his promotion. E- If a job performance evaluation was prepared for him in 

the last year with a rating of less than (good) or its equivalent. 

Article (54): 



 

A- He must have the minimum academic qualification required for 

the job he wants to be promoted to, according to what is specified in the job 

classification in the civil service. 

. B- He must have obtained a job performance evaluation result in the last year 

of no less than (excellent) or its equivalent. 

C - The candidate must not be more than fifty-five years old. 

D - He must have spent at least one year in the position he holds. 

E - The number of those promoted in the fiscal year does not exceed (1) 

percentage of the number of positions subject to the general employee salary 

scale in the entity, and does not exceed (50) employees per year. 

G - The promotion shall be through a committee headed by whomever the 

competent minister deems appropriate, and with membership of whomever he 

deems appropriate, provided that among them is the person responsible for 

human resources in the entity and the person responsible for financial affairs 

therein, in addition to a representative from the Ministry of Finance and a 

representative from the Ministry of Human Resources and Social 

Development, and the promotion shall be approved. By decision of the 

competent minister. 

Article (56): 

An employee may not be given an exceptional promotion unless at least three 

years have passed since the previous exceptional promotion. 

 

Article (57): 

It is not permissible to combine more than one promotion during one year. 

The promotion decision shall be issued by the authority that has the authority 

to appoint, and the promotion shall be effective from the date of issuance of 

the decision, and shall not be retroactive. 

List of financial rights and benefits 

First - Approval of the attached formula regarding the preparation, numbering 

and arrangement of the articles of the list of rights and financial benefits). 



 

Second - Approval of the attached formula regarding the 

preparation, numbering, and arrangement of articles (List of Financial Rights 

and Benefits). Minister of Civil Service 

First - salaries and bonuses 

Article One: The most important of them 

If the employee is promoted from the beginning of Muharram, he is granted 

the increase prescribed for the promotion in accordance with Article (18/B) of 

the Civil Service Law, then he is given the periodic increment based on the 

grade he deserves in the rank to which he is promoted. 

Article two: 

An employee who is appointed to a job subject to the civil service system will 

be placed in the grade that is equal to or directly above the salary he received 

in his previous job, depending on the circumstances. If this salary exceeds the 

last grade in the rank of the job to which he is appointed, he will be granted a 

monthly bonus equal to the difference, and this bonus will decrease by the 

amount What he gets after that is an increase in his salary. 

 

Article Eleven: 

If an employee is assigned to participate in a committee, the entity to which 

he belongs shall bear what he is entitled to in terms of allowances, 

compensation, or reward. 

 

Article Thirteen: 

If an employee working abroad is seconded to perform an official mission 

within the Kingdom or within the country in which his workplace is located, 

he will be treated as an employee seconded inside. 

Article Thirty-Four: 

It is not permissible to combine overtime remuneration with assignment 

allowance. 

 



 

Article Thirty-Five: 

In the event of an employee suffering from a disability or impairment that 

permanently prevents him from working, or to his heirs in the event of death, 

if the death or disability arises due to work, a compensation amounting to one 

hundred thousand (100,000) riyals (3) will be paid to anyone who suffers a 

partial disability or permanent disability that does not prevent him from 

performing his work. If they suffer due to work, compensation is estimated on 

the basis of the percentage of disability that he sustained, estimated on the 

basis of the compensation referred to, and the report on the percentage of 

disability shall be from the competent medical authority. 1) Cabinet 

Resolution No. (551) was issued, dated 12/25/1437 AH, included in Clause 

(Fifth): “The maximum limit for the reward paid to an employee for overtime 

hours (work outside official working hours) shall be (25%) of the basic salary 

for the days of assignment and (50%) on official holidays or holidays. 2)) 

Royal Order No. (A/158) was issued, dated 7/25/1438 A.H., stipulating (first) 

the return of all allowances, rewards, and financial benefits to state employees, 

both civilians and military, referred to in Council of Ministers Resolution No. 

(551), dated 12/25/1437 A.H., which had been canceled. Or amend or suspend 

it to what it was, and (secondly) this order shall be effective as of its date. 3) 

Council of Ministers Resolution No. (145) dated 3/21/1436 AH stipulated that 

a grant amounting to (500,000) five hundred thousand riyals be disbursed to 

the families of the deceased due to (Coronavirus) working in the governmental 

or private health sector, whether civilian or military, and Saudi. Whether he is 

a Saudi or non-Saudi, this shall apply as of the first infection with the virus 

recorded on7/5/1434 AH 

The Council of Ministers also issued Resolution No. (168) dated 10/3/1442 

A.H. The judge will disburse an amount of (500.00) to a worker in the 

government or private health sector, whether civilian or military, and whether 

Saudi or non-Saudi, provided that this is effective from the date of registration. 

The first infection with (the virus) was on 7-7-1441 AH, the thirty-sixth (1) 

(2) (3) 

The employee is paid a monthly transportation allowance according to the 

following categories: 

500 riyals - for grades one to five. 700 riyals - for grades six to ten. 900 riyals 

- for grades eleven to thirteen. The seconded employee who is assigned to 



 

work overtime outside of official working hours will be paid an 

additional transportation allowance equivalent to each day of his assignment 

or secondment for each day of his assignment or secondment. 

A ratio of (1 to 30) of the monthly transportation allowance allocated to his 

salary.This allowance may be paid instead Providing the appropriate means of 

transportation for employees whose nature of work requires continuous travel, 

provided that the Minister of Finance and the Minister of Human Resources 

and Civil Social Development approve this. 

Article Thirty-Seven: 

Ministries and government departments with work centers located not far 

from cities provide transportation for employees to and from work, in addition 

to the monthly transportation allowance, provided that this is done on the 

regular means of transportation used for requests. Ministries and government 

departments also transfer employees who work alternately between nine in the 

evening and six in the morning by the same means. 

Third - General provisions 

Article Fifty-Five: 

Allowances are paid every month in addition to the employee's salary and are 

reduced by the percentage of salary decrease. Their payment is stopped if the 

salary is stopped. Allowances are not paid when compensating for leave or in 

the case of scholarship. Article fifty-six 

1) The deficiency in Article (53) was amended pursuant to Civil Service 

Council Resolution No. (1675/1) dated 3/29/1433 AH. 2) The Civil Service 

Council issued Resolution No. (1760/1) dated 7/18/1434 AH approving the 

recommendations of the Allowances Committee regarding elements 

Determine the percentage of remote areas allowance. 3) Royal Order No. 

(A/69) was issued, dated 4/9/1436 AH, ruling to abolish a number of 

government agencies, including (the Council civil service). A - Ministry of 

Finance. b Ministry of Human Resources and Social Development. C. The 

relevant ministry or governmental authority, whose mission is: 

 



 

Reviewing the allowances stipulated above and the jobs subject to 

them and proposing additions or amendments to them. 2 - Considering the 

allowances that may exist in the future and the provisions regulating them, 

and the committee’s previous recommendations are taken into account when 

setting the relevant regulations. It is also the committee’s mission to monitor 

the proper implementation of the provisions regulating the allowances and the 

jobs subject to them. 

Its recommendations are presented to the Service Council to decide what it 

sees in their regard. 

 

Chapter (Complaints and Grievances) 

 

Responsibility for implementing the communication and collaboration policy 

rests with all members of management. However, senior management and key 

department leaders are expected to be among those primarily responsible for 

Effectively implement and promote the policy throughout the university. 

Separating complaints and grievances 

Grievances platform 

Within the framework of the Deanship of Human Resources’ keenness to 

provide an attractive work environment and build a positive institutional 

culture that supports the achievement of the university’s goals and is 

consistent with its values in accordance with its strategic plans and to work in 

accordance with the executive regulations for human resources in the civil 

service, Article Eight, Paragraph (G), which stipulates the preservation of the 

employee’s right to file a grievance and express his point of view. In the event 

of a violation of one of his job rights, in accordance with the provisions 

regulating that and in accordance with the regulatory framework for 

performance management . 

 

Article Fifteen stipulates that a committee of three members shall be formed 

in the government entity, by decision of the competent minister, including the 

Director General of Human Resources. 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  



 

 

 

 

 

 ملخص الوثيقة

 

 4-1-1-5 كود الوثيقة:

 الخامس  المعيار 

 

 دليل الموظف  عنوان الوثيقة

 جامعة المجمعة عمادة الموارد البشرية  جهة الإصدار 

 2022 تاريخ الإصدار 

 

 الملخص: 

بالجامعة المجمعة تفصيلا لجميع السياسات والإجراءات والأنظمة واللوائح  يوضح دليل الموظف 

 والقرارات. 

 للمواد   : و التعيين 
ً
يشترط في من يعين في إحدى الوظائف، أو يتم التعاقد معه لأداء مهماتها وفقا

 ، أهمها :  ( من اللائحة95( و )94( و )93)

 سعودي الجنسية، الأحكام التي تمنع ذلك.   -أ

 من العمر.    –ب 
ً
 ثمانية عشر عاما

ً
 مكملا

 للخدمة.   -ج
ً
 صحيا

ً
 لائقا

 حسن السيرة والأخلاق.  -د 

 



 

 

 على المؤهلات المطلوبة للوظيفة بناءً على تصنيف الوظائف في الخدمة المدنية. و غير   -هـ 
ً
حاصلا

محكوم عليه بحد شرعي أو بالقصاص أو بعقوبة السجن لمدة تزيد على سنة أو بالإدانة والعقوبة في  

ت أو ترويجها أو  أي من الجرائم الآتية: الرشوة، والتزوير، والاختلاس وتهريب المخدرات أو المسكرا 

 عليه ومضت سنة على الأقل على انتهاء تنفيذ العقوبة أو الإعفاء منها. 
ً
 المتاجرة فيها ، أو كان محكوما

 ومضت سنة على الأقل من تاريخ   -ز  
ً
غير مفصول من خدمة الدولة لأسباب تأديبية، أو كان مفصولا

  .الفصل

 :الترقية

ولا تعد بأي حال من   .تعد الترقية وسيلة للتقدم والتطور الوظيفي للموظف وترتبط بمستوى أدائه

 على الجهة الحكومية تجاه موظفيها. مادة
ً
 ملزما

ً
 أهمها . : ( 48 ) الأحوال استحقاقا

 :يجوز ترقية الموظف للمرتبة العاشرة فما دون بالشروط الآتية -أ

1-  
ً
 . شغور الوظيفة المراد الترقية إليها فعلا

 لما هو   -2.
ً
أن تتوفر في المرشح للترقية المؤهلات والخبرات المطلوبة للوظيفة التي يراد أن يرقى إليها وفقا

 محدد في تصنيف الوظائف في الخدمة المدنية. 

أن تكون الوظيفة المراد الترقية إليها مصنفة في المرتبة التالية مباشرة للمرتبة التي يشغلها المرشح   -3 

 للترقية.

 : لا تحتسب المدد الآتية لغرض إكمال مدة الخبرة المطلوبة للوظيفة التي يراد أن يرقى إليها -ب  

 مدة الإجازة الاستثنائية. -1

 مدة الإعارة لغير الجهات الحكومية والهيئات والمنظمات الإقليمية أو الدولية  - 2 

 مدة الابتعاث أو الإيفاد أو الإجازة الدراسية إذا لم يتحقق الغرض من أي منها.  - 3

 مدة كف اليد إذا صدر بحقه عقوبة  -5مدة الغياب إذا لم تحتسب إجازة رسمية.  -4 

 لا يجوز النظر في ترقية الموظف في الحالات الآتية:  : ( 49 ) مادة 

 



 

 

 بدورة تدريبية تزيد على )ستة( أشهر في الداخل أو  -أ
ً
 للدراسة، أو ملحقا

ً
 أو موفدا

ً
إذا كان مبتعثا

 الخارج.

 للمحاكمة في أمور ذات   -إذا كان في إجازة دراسية أو استثنائية. ج -ب  
ً
إذا كان مكفوف اليد، أو محالا

إذا كان قد عوقب بالحرمان من العلاوة أو   -علاقة بالوظيفة أو أمور مخلة بحسن السيرة والأخلاق. د 

 فأكثر متصلة أو متفرقة خلال السن
ً
ة السابقة لتاريخ  الحسم من الراتب مدة خمسة عشر( يوما

إذا أعد عنه في السنة الأخيرة تقويم أداء وظيفي بتقدير أقل من )جيد( أو ما   -النظر في ترقيته. هـ

 يعادله.

 : ( 54 ) مادة 

 لما هو   -أ
ً
أن يتوافر لديه الحد الأدنى من المؤهل العلمي المطلوب للوظيفة التي يراد أن يرقى إليها وفقا

 محدد في تصنيف الوظائف في الخدمة المدنية 

أن يكون قد حصل على نتيجة تقويم أداء وظيفي في السنة الأخيرة لا يقل عن )ممتاز( أو ما   -ب .

 يعادله.  

 أن لا يتجاوز عمر المرشح خمس وخمسين سنة.   -ج 

 أن يكون قد أمض ى بالمرتبة التي يشغلها ما لا يقل عن سنة.  -د 

( من عدد الوظائف الخاضعة لسلم رواتب  1أن لا يتجاوز عدد من يرقون في السنة المالية نسبة )  -هـ 

 في السنة. 50الموظفين العام في الجهة، وبما لا يتجاوز )
ً
 ( موظفا

أن تكون الترقية من خلال لجنة برئاسة من يراه الوزير المختص، وعضوية من يراه على أن يكون   -ز  

من بينهم المسؤول عن الموارد البشرية في الجهة والمسؤول عن الشؤون المالية فيها، إضافة إلى ممثل  

تمد الترقية بقرار من الوزير  من وزارة المالية وممثل من وزارة الموارد البشرية والتنمية الاجتماعية، وتع

 المختص.  

 : ( 56 ) مادة 

لا يجوز ترقية الموظف ترقية استثنائية ما لم تمض على الترقية الاستثنائية السابقة )ثلاث ( حج  

 سنوات على الأقل.  



 

 

 : ( 57 ) مادة 

لا يجوز الجمع بين أكثر من ترقية خلال السنة الواحدة. يصدر قرار الترقية من الجهة التي تملك 

 صلاحية التعيين، وتكون الترقية نافذة من تاريخ صدور القرار بها، ولا تكون بأثر رجعي.

 لائحة الحقوق والمزايا المالية 

 
ً
 الموافقة على الصيغة المرفقة حول إعداد وترقيم وترتيب مواد لائحة الحقوق والمزايا المالية(.   -أولا

 
ً
الموافقة على الصيغة المرفقة حول إعداد وترقيم وترتيب مواد )لائحة الحقوق والمزايا المالية(.   -ثانيا

 وزير الخدمة المدنية 

 
ً
 الرواتب والعلاوات  -أولا

 أهمها   :المادة الأولى

ب( من نظام   / 18 (إذا تمت ترقية الموظف من أول محرم منح الزيادة المقررة للترقية وفق المادة 

 الخدمة المدنية، ثم يمنح العلاوة الدورية على أساس الدرجة التي يستحقها في المرتبة المرقى إليها 

 :المادة الثانية

المستخدم الذي يعين في وظيفة خاضعة لنظام الخدمة المدنية يوضع في الدرجة التي تساوي أو تعلو  

مباشرة الراتب الذي كان يتقاضاه في وظيفته السابقة وذلك حسب الأحوال، فإذا كان هذا الراتب  

قص هذه  يتجاوز آخر درجة في مرتبة الوظيفة المعين عليها منح مكافأة شهرية بقدر الفرق، وتتنا 

 المكافأة بقدر ما يحصل عليه بعد ذلك من زيادة في راتبه. 

 :الحادية عشرة

إذا انتدب موظف للاشتراك في لجنة تتحمل الجهة التابع لها ما يستحقه من بدلات أو تعويض أو  

 :مكافأة .. الثالثة عشرة

داخل المملكة أو داخل الدولة التي بها  إذا انتدب الموظف الذي يعمل في الخارج لأداء مهمة رسمية 

 .مقر عمله يعامل معاملة الموظف المنتدب داخل

 :المادة الرابعة والثلاثون 

 لا يجوز الجمع بين مكافأة العمل الإضافي وبدل الانتداب. 

 



 

 

 :المادة الخامسة والثلاثون 

يمنح الموظف في حالة الإصابة بعجز أو عاهة تمنعه عن العمل بصورة قطعية أو لورثته في حالة  

 مقداره مائة ألف )
ً
(  3( ريال )100000الوفاة إذا كانت الوفاة أو العجز ناشئين بسبب العمل تعويضا

لعمل  ويصرف لمن يصاب بعجز جزئي أو عاهة مستديمة لا تمنعه من أداء عمله إذا وقعا بسبب ا

 على أساس التعويض المشار إليه، ويكون  
ً
تعويض يقدر على أساس نسبة العجز الذي أصابه مقدرا

( وتاريخ  551( صدر قرار مجلس الوزراء رقم )1التقرير نسبة العجز من الهيئة الطبية المختصة . 

( "يكون الحد الأ 25/ 12/ 1437
ً
على للمكافأة التي تصرف للموظف مقابل  هـ المتضمن في البند )خامسا

%( من الراتب الأساس ي لأيام التكليف  25ساعات العمل الإضافي أعمال خارج وقت الدوام الرسمي( )

هـ  1438/7/25( وتاريخ 158(( صدر الأمر الملكي رقم )أ / 2%( في العطل الرسمية أو الأعياد. 50و )

( إعادة جميع البدلات والمكافآت والمزايا المالية لموظفي الدولة من مدنيين وعسكريين  
ً
القاض ي في )أولا

هـ التي تم إلغاءها أو تعديلها أو  25/ 12/ 1437( وتاريخ 551المشار إليها في قرار مجلس الوزراء رقم )

( يسري العمل بهذا الأمر ا
ً
( قض ى قرار مجلس  3عتبارا من تاريخه. إيقافها إلى ما كانت عليه، وفي )ثانيا

( خمسمائة ألف  000. 500هـ بأن تصرف منحة مقدارها ) 21/ 3/ 1436( وتاريخ 145رقم )الوزراء 

 كان  
ً
ريال، لذوي المتوفى بسبب ) فيروس كورونا( العامل في القطاع الصحي الحكومي أو الخاص، مدنيا

 من تسجيل أول إصابة  
ً
 كان أم غير سعودي، على أن يسري ذلك اعتبارا

ً
، وسعوديا

ً
أم عسكريا

 وس بتاريخ بالفير

هـ القاض ي يصرف مبلغ  10/ 3/ 1442( وتاريخ 168هـ، كما صدر قرار مجلس الوزراء رقم ) )1434/7/5

 كان أم   .500مقداره )
ً
، وسعوديا

ً
 كان أم عسكريا

ً
العامل في القطاع الصحي الحكومي أو الخاص، مدنيا

 من تاريخ تسجيل أول إصابة بـ ) ا
ً
هـ. 1441-7-7لفيروس( في غير سعودي، على أن يسري ذلك اعتبارا

 (3) (2( )1السادسة والثلاثون )

 :يصرف للموظف بدل انتقال شهري وفق الفئات التالية 

ريال   900للمراتب من السادسة إلى العاشرة .  -ريال  700للمراتب من الأولى إلى الخامسة .  -ريال  500

للمراتب من الحادية عشرة إلى الثالثة عشرة . ويصرف للموظف المنتدب والمكلف بالعمل الإضافي في  -

 ضافي يعادل  غير أوقات الدوام الرسمي عن كل يوم من أيام تكليفه أو انتدابه بدل انتقال إ

 عن صرف هذا البدل   . ( من بدل الانتقال الشهري المخصص لمرتبته30الى  1نسبة )
ً
 ويجوز عوضا



 

 

 بشرط موافقة  
ً
 متواصلا

ً
تأمين وسيلة النقل المناسبة للموظفين الذين تستوجب طبيعة عملهم سفرا

 وزير المالية ووزير الموارد البشرية والتنمية الاجتماعية المدنية على ذلك .  

 :المادة السابعة والثلاثون 

تقوم الوزارات والمصالح الحكومية التي تتبعها مراكز عمل تقع خارج نطاق المدن بمسافة ليست قليلة  

بتأمين نقل الموظفين من وإلى العمل بالإضافة إلى ما يأخذه من بدل انتقال شهري، على أن يتم ذلك  

كما تقوم الوزارات والمصالح الحكومية بنقل   . العادية المستخدمة للطلبات على وسائل النقل

 بنفس  
ً
الموظفين الذين يعملون بالتناوب بين الساعة التاسعة مساء والساعة السادسة صباحا

 الوسيلة وذلك 

 
ً
 الأحكام العامة  -ثالثا

 :المادة الخامسة والخمسون 

تصرف البدلات كل شهر بالإضافة إلى راتب الموظف وتخفض بنسبة انخفاض الراتب ويوقف صرفها  

إذا أوقف الراتب، ولا تصرف البدلات عند التعويض عن الإجازة أو في حالة الابتعاث. المادة السادسة  

 والخمسون 

هـ.  29/ 3/ 1433وتاريخ   (1/ 1675( بموجب قرار مجلس الخدمة المدنية رقم )53عدل عجز المادة )  (1

هـ بالموافقة على توصيات  1434/7/18( وتاريخ 1/ 1760( صدر قرار مجلس الخدمة المدنية رقم )2

 لجنة البدلات بشأن عناصر 

القاض ي  هـ 1436/4/9( وتاريخ 69( صدر الأمر الملكي رقم )أ / 3تحديد نسبة بدل المناطق النائية. 

 بإلغاء عدد من الأجهزة الحكومية ومن ضمنها )مجلس 

وزارة المالية . ب وزارة الموارد البشرية والتنمية الاجتماعية . ج الوزارة أو المصلحة   -الخدمة المدنية(. أ 

 : الحكومية ذات العلاقة، وتكون مهمتها 

مراجعة البدلات المنصوص عليها فيما سبق والوظائف الخاضعة لها واقتراح الإضافة أو التعديل   -1-

النظر في البدلات التي قد توجد في المستقبل والأحكام المنظمة لها وتؤخذ توصيات اللجنة   - 2بها . 

 فيما سبق في الاعتبار 

 عند وضع اللوائح المختصة، كما يكون من مهمة اللجنة مراقبة حسن تطبيق الأحكام المنظمة  



 

 

 للبدلات والوظائف الخاضعة

 . لها، وتعرض توصياتها على مجلس الخدمة ليقرر ما يراه حيالها

 فصل الشكاوى والتظلمات 

مسؤولية تنفيذ سياسة التواصل والتعاون تقع على جميع أفراد الإدارة، ومع ذلك، يتوقع أن تكون  

 الإدارة العليا وقادة الأقسام الرئيسية من بين المسؤولين الرئيسيين عن 

 تنفيذ السياسة بشكل فعّال وتعزيزها في جميع أنحاء الجامعة. فصل الشكاوى والتظلمات 

 منصة التظلمات 

في إطار حرص عمادة الموارد البشرية على توفير بيئة عمل جاذبة وبناء ثقافة مؤسسية إيجابية تدعم  

تحقيق أهداف الجامعة وتنسجم مع قيمها وفق خططها الاستراتيجية والعمل باللائحة التنفيذية  

تنص على صيانة حق الموظف في  للموارد البشرية في الخدمة المدنية المادة الثامنة الفقرة )ز( التي 

التظلم وإبداء وجهة نظره في حال الإخلال بحق من حقوقه الوظيفية ، وفق الأحكام المنظمة لذلك"  

 بالإطار التنظيمي 
ً
الأداء المادة الخامسة عشر والتي نصت على تشكل في الجهة  دارةلل وعملا

 .الحكومية بقرار من الوزير المختص لجنة من ثلاثة أعضاء يكون مدير عام الموارد البشرية من بينهم

 

 

 

 

 

 



 

 


















































































